
PROTOKÓŁ Nr VII)2007 
 
 
z VII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 27 kwietnia 2007 roku. 
 
 
Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej, rozpoczęła się o godzinie 1000,  
a zakończyła się o godzinie 1440. 
 
 
Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100%. 
W sesji udział brał wójt gminy, 4 pracowników urzędu gminy, 2 zaproszonych gości i 4 osoby 
zainteresowane obradami. 
Listy obecności w załączeniu. 
 
Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Przedstawienie sprawozdania z działalności Zarządu Oddziału Gminnego OSP RP w 

Złejwsi Wielkiej za 2006 rok. 
4. Przedstawienie informacji dotyczącej wykonania uchwał podjętych w 2006 roku. 
5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2006 rok oraz zapoznanie 

z treścią opinii RIO w sprawie wykonania budżetu. 
6. Wystąpienie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy z wnioskiem o 

udzielenie absolutorium oraz zapoznanie się z opinią RIO w sprawie tego wniosku – 
podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

7. Podjęcie uchwał. 
8. Informacja o pracy wójta między sesjami. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad VII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 
 
 
Ad. 1 
 
 
VII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych pan Zbigniew 
Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. Przedstawił zebranym zaproszonych gości, 
a mianowicie pana Roberta Babiarza – Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego OSP  
w Złejwsi Wielkiej i pana Andrzeja Michalskiego – Komendanta Gminnego Oddziału 
Gminnego OSP w Złejwsi Wielkiej. Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest 
wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Odczytał porządek obrad. 
 
Do przedstawionego porządku obrad nikt nie wniósł uwag.  
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Ad. 2 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, ze protokół z poprzedniej sesji był do 
wglądu. 
Zapytał, czy ktoś ma uwagi do protokółu. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Poinformował, że nie ma uwag do protokółu, ale prosi o to, żeby umieszczać treść 
protokółu na stronie inretnetowej, bo ostatni protokół nie został umieszczony. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Uważa, że protokół powinien być umieszczany po przyjęciu go przez Radę. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Uważa, że powinien być umieszczony jako projekt. 
 
Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
Poinformowała, że przyjmuje to do realizacji. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że publikowany będzie dopiero po podpisaniu. 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty bez uwag jednogłośnie. 
 
 
Ad. 3 
 
 
Robert Babiarz – Prezes Zarządu O. G. OSP w Złejwsi Wielkiej 
Przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Oddziału Gminnego OSP RP w Złejwsi 
Wielkiej. 
Sprawozdanie w załączeniu do protokółu. 
 
Andrzej Michalski – Komendant Gminny O. G. OSP RP w Złejwsi Wielkiej 
Przedstawił statystykę stanu sprzętowego OSP, stanu wyszkolenia druhów i wyjazdów do 
zdarzeń. 
Statystyka w załączeniu do protokółu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji i otworzył 
dyskusję. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Uważa, że w jednostkach powinny być toalety. 
 



 3

Andrzej Michalski – Komendant Gminny OSP 
Poinformował, że toalety są w trzech jednostkach OSP tj. w Toporzysku, Siemoniu  
i Pędzewie. Były prowadzone rozmowy z wójtem i będą one robione sukcesywnie  
w pozostałych jednostkach. 
W planach jest wykonanie w jednostce w Łążynie i w Skłudzewie. 
Druhowie z Siemonia uczestniczyli w wykonaniu modernizacji jednostki. Robili to  
w czynie społecznym. 
 
Andrzej Pyzik - radny 
Stwierdził, że w świetlicach OSP odbywają się też zebrania publiczne i toalety powinny 
być, jest to priorytet do wykonania. 
 
Andrzej Michalski – Komendant Gminny OSP 
Stwierdził, że Zarząd OSP pilotuje te sprawy. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Jest 8 jednostek , w trzech są sanitariaty i trzy mają być wybudowane. 
 
Andrzej Michalski – komendant Gminny OSP 
Poinformował, że w jednostce Łążyn, będzie prowadzona większa modernizacja  
z perspektywą lepszego funkcjonowania tej jednostki. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że mówiąc o Łążynie mówi się o kompleksie. 
 
Małgorzata Kutnik - radna 
Stwierdziła, że strażacy po akcji powinni mieć gdzie się umyć. 
Zapytała, jaka jest cena samochodu strażackiego. 
 
Andrzej Michalski - Komendant Gminny OSP 
Poinformował, że samochód strażacki kosztuje 500 tysięcy złotych, a strażacy ubrania po 
akcji do prania zabierają do swoich domów. 
 
Zenon Podgórski – radny 
OSP wyjeżdżało do 30 wypadków, ale do ilu wyjeżdżało drogowych. 
Jest 8 jednostek OSP, czy to nie jest zbyt rozdrobnione, czy nie lepiej zrobić mniej 
jednostek , ale lepiej je wyposażyć. 
Jakie przeszkolenia musi mieć ratownik medyczny. 
Czy są dyżury strażaków, czy nie należałoby oznakować gminy, że w gminie są jednostki 
OSP, żeby można by było wezwać od razu ochotniczą straż. 
 
Andrzej Michalski – Komendant Gminny OSP 
Poinformował, że wypadki drogowe obsługiwane są przez OSP Toporzysko od jesieni 
roku ubiegłego. Od momentu kiedy otrzymali odpowiedni samochód z wyposażeniem. 
Udzielali pomocy w 10 wypadkach. 
Jeżeli chodzi o gaszenie pożarów to druhowie muszą spełniać wymagania podstawowe, 
mieć odpowiedni wiek i wyszkolenie medyczne. Ostatnio szkolenie odbywało się koło 
Tucholi w systemie skoszarowanym. Szkolenie przeprowadzali ratownicy medyczni 
pogotowia ratunkowego i koordynatora PSP. Po szkoleniach takich odbywają się 
egzaminy. Po trzech latach druh poddaje się doszkoleniu. 
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Straże są rozdrobnione bo powstały wiele lat temu i mają już swoją historię oraz sprzęt. 
Dzięki zaangażowaniu druhów trzy jednostki są wybijające się nad pozostałe. Łatwo 
ograniczyć ilość, ale jednostki, które mają gorszy sprzęt działają na własnych terenach. 
Są to jednostki pomocnicze. 
Wyjaśnił zebranym jak one działają. 
OSP Toporzysko rozprowadziło ulotki z numerami telefonów, ale wystarczy wykręcić 
tylko 998 lub 112. Straż państwowa przekazuje jednostkom wiadomości o zdarzeniach. 
 
Andrzej Pyzik - radny  
Zapytał, czy istnieje współpraca z firmami ubezpieczeniowymi. 
 
Andrzej Michalski – Komendant Gminny OSP 
Poinformował, że istnieje współpraca na zasadzie sponsoringu. 
 
Zbysław Krawulski - radny 
Poinformował, że w Czarnowie na 112 zgłasza się Solec Kujawski. Jest to po drugiej 
stronie Wisły.  
 
Andrzej Michalski – Komendant Gminny OSP 
Poinformował, że do ratowania przede wszystkim powołana jest PSP, potem są OSP. 
Dystrybutor wysyła wóz strażacki oprócz wozu OSP, ale nadzór nad OSP pełni straż  
z Torunia. 
 
Zenon Podgórski - radny 
Zapytał, czy straż ma wpływ na zaśmiecanie lasów, czy ogólnie, bo policja nie ma na to 
żadnego wpływu. 
 
Andrzej Michalski – Komendant Gminny OSP 
Odpowiedział, że niestety nie ma. 
 
Henryk Lizak - radny 
Zapytał, czy jest jakiś okres na wypalanie np. gałęzi, czy liści. 
 
Andrzej Michalski – Komendant Gminny OSP 
Z reguły nie wolno wypalać chyba, że Rada Gminy ustali inne reguły. Dodał, że trawy też 
nie wolno wypalać.  
Poinformował, że w Nadleśnictwie Toruń odbyło się spotkanie z przedstawicielami straży 
i policji. Wszyscy są bezradni w kwestii zaśmiecania lasów, czy robienia dzikich 
wysypisk śmieci. 
Można ukarać, ale jak się złapie kogoś na gorącym uczynku. 
 
Tadeusz Smarz - wójt gminy 
Stwierdził, że temat straży jest tematem bardzo ważnym i ciekawym . Współpraca  
z druhami jest bardzo dobra i są to druhowie bardzo odpowiedzialni. 
Podziękował druhom za zaangażowanie w swoich działaniach. 
Poinformował, że Zarząd Gminny OSP , to Zarząd bardzo profesjonalny, a druh Andrzej 
Michalski jest nawet strażakiem zawodowym. 
Powiadamianie esemesami zwiększa operatywność straży. Sprzęt jest bardzo stary, ale nie 
wygląda na taki dzięki kierowcom za niego odpowiedzialnym, jest również zawsze 
sprawny.  
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Andrzej Michalski – Komendant Gminy OSP 
Zaprosił zebranych na obchody dnia strażaka, które odbędą się w Starym Toruniu 12 maja 
br., msza święta odbędzie się w kościele w Górsku, część artystyczna w szkole w Górsku, 
a 2 czerwca na zawody gminne OSP w Złejwsi Małej. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Chciałby, żeby wójt wziął pod uwagę budowę sanitariatów, żeby do końca kadencji  
w każdym OSP były sanitariaty. 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu 
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie wyczerpującej informacji. 
O godzinie 1110 ogłosił przerwę. 
O godzinie 1125 wznowił obrady VII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 
 
Ad. 4 
 
 
Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
Przedstawiła informację dotyczącą wykonania uchwał podjętych w 2006 roku. 
Informacja w załączeniu do protokółu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na temat przedstawionej informacji. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Stwierdziła, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej zgłaszała o określenie oszczędności  
w wyniku przeprowadzenia modernizacji kotłowni w szkole w Górsku. 
Pani sekretarz określiła, że efekt został osiągnięty. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Stwierdził, że efekt ekologiczny został osiągnięty i została wykonana modernizacja. 
 
Tadeusz Smarz – wójt  
Do udzielenia odpowiedzi przygotowani byliśmy na wspólnym posiedzeniu komisji Rady. 
Podkreślił, że efekt ekologiczny został osiągnięty. 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
 
Ad. 5 
 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Przypomniał, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2006 szczegółowo było 
omawiane na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, a potem na wspólnym 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady.  
Poprosił skarbnika o przedstawienie streszczenia sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy za rok 2006. 
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Janina Ciska – skarbnik gminy 
Omówiła o ogólnym zarysie sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2006. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poprosił o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania  
z wykonania budżetu gminy za rok 2006. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Odczytał Uchwałę Nr 26)2007 Składu Orzekającego Nr 5 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 3 kwietnia 2007 roku w sprawie opinii  
o sprawozdaniu rocznym wójta o przebiegu wykonania budżetu Gminy Zławieś Wielka za 
2006 rok. 
Uchwała w załączeniu do protokółu. 
Dodał, że ubiegły rok to duży postęp w modernizacji dróg. 
W wykonanie budżetu zaangażowanych było bardzo wiele osób. 
Podziękował radnym za zaangażowanie, sołtysom, społecznikom oraz pracownikom 
gminy. 
Stwierdził, że rok obecny rozpoczął się trudniej i może tak dobrze nie będzie. 
 
 
Ad. 6 
 
 
Mateusz Mięsikowski – przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zławieś Wielka o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Zławieś Wielka za wykonanie budżetu gminy za 2006 rok. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Odczytał Uchwałę Nr 26a)2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
Nr 5 w Bydgoszczy z dnia 12 kwietnia 2007 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zławieś Wielka za 2006 rok. 
 
Otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2006 rok  
i wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
 
Zenon Podgórski – radny 
Zapytał, czy Regionalna Izba Obrachunkowa zatwierdza budżet i go kontroluje. 
 
Janina Ciska – skarbnik gminy 
Odpowiedziała, że opiniuje i kontroluje, a zatwierdza Rada Gminy. 
Poinformowała co składa się na obsługę informatyczną urzędu gminy i tak: utrzymanie 
strony internetowej, opieka autorska RADIX, utrzymanie strony bip, abonament za 
program LEX i wademekum głównego księgowego, praca informatyka USC  
i informatyka, który wykonuje prace na rzecz urzędu. 
Przekazała ile opału zakupiono do szkoły w Górsku od 2005 roku. 
Dodała, że trudno to określić dokładnie bo szkoły mają zapasy na koniec roku. 
Wyjaśniła z kim podpisano umowy zlecenie na prace wykonywane w Gminny Ośrodku 
Kultury i świetlicach wiejskich. 
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Wyjaśniła, że jeżeli nauczyciele nie wykorzystują środków na szkolenia to nie odbywa się 
to z winy urzędu tylko dlatego, że to nauczyciele nie korzystają ze szkoleń. Każdy 
nauczyciel ma refundowane czesne. Na szkolenia przykazuje się 1% funduszu płac. 
 
Pyzik Andrzej – radny 
Zapytał jaki byłby koszt zakupu pieca miałowego. Stwierdził, że węgiel kosztuje 500 
złotych, a miał 300 złotych. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że podjął decyzję o zmianie pieca w GOK na miałowy. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Stwierdziła, że analiza kosztów ogrzewania w szkole w Górsku jest niewiarygodna 
ponieważ zima nie była mroźna, ale wymiana pieców jest słuszna. 
Zakup i aktualizacja programów komputerowych w urzędzie 18 tysięcy to nie jest duża 
kwota. 
Poprosiła o uszczegółowienie utrzymania strony internetowej i bip. 
 
Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
Wyjaśniła, że bip jest inną stroną, a strona inretnetowa inną. Urząd płaci za utrzymanie 
stron na serwerach tj. robienie kopii zapasowych, dane wprowadzają pracownicy. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Stwierdził, że zakup środków czystości w szkole to mała kwota, a telefony bardzo duża. 
Zapytał, dlaczego kilka firm wykonywało drogi gminne i kanalizację. 
Dodał, że firma tańsza nie zawsze jest lepsza. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Ze sprawozdania wynika, że były zorganizowane 33 przetargi. Do każdego przetargu 
stawały różne firmy, a głównym kryterium wyboru oferty była zawsze cena. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że na każde zadanie ogłaszany jest przetarg. Nie ogłasza się przetargu np. 
na kanalizację jeden raz w roku i dlatego zadania wykonują różne firmy. Firmy stające do 
przetargu same sobie zbijają cenę. Czasem też wolelibyśmy, żeby była jedna firma, ale 
ustawa o zamówieniach publicznych mówi jasno, że musi być przetarg. Do danego 
przetargu stają różne ilości firm. Na drogi przetargi ogłaszane są zimą , bo zimą firmy 
oferują najtańsze ceny. Jeżeli w przetargu proponowana jest większa kwota za wykonanie 
zadania niż zaplanowano w budżecie przetarg się unieważnia. Cenę za wykonanie zadania 
podaje oferent, dopiero tuż przed otwarciem ofert podaje się ile gmina przeznaczyła 
pieniędzy na zadanie. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Zapytał, czy można wziąć kogoś droższego ale zaufanego. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że można określić różne kryteria oceny oferty, ale gmina ma tylko jedno 
kryterium tj. cenę. 
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Zenon Podgórski – radny 
Stwierdził, że cena przetargowa jest określona, a potem firmy ją podnoszą. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że w trakcie wykonywania zadania cena może wzrosnąć, ale są na to 
określone przepisy. 
 
Krzysztof Rak – radny 
Zapytał, skąd wynika taka duża rozbieżność między planem, a wykonaniem w rozdziale 
80110 – gimnazja. 
 
Janina Ciska – skarbnik gminy 
Poinformowała, że dyrektorzy zespołów szkół nie określają, czy zakupu dokonano na 
szkołę podstawową, czy na gimnazjum ponieważ szkoła podstawowa i gimnazjum jest  
w jednym budynku. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Zapytała, czy jak będą trzy zespoły to będzie to jedno. 
 
Janina Ciska – skarbnik gminy 
Poinformowała, że i tak to będzie oddzielnie rozliczane. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że oddzielna jest subwencja na gimnazja i oddzielna jest na szkoły 
podstawowe. 
 
Zenon Podgórski – radny 
W urzędzie gminy też dużo wydaje się na rozmowy telefoniczne.  
Przytoczył jakie kwoty wydano na rozmowy w urzędzie gminy w szkole w Złejwsi  
i strażach. 
Stwierdził, że może należałoby ograniczyć je do jakiegoś stopnia, a może pracownik 
powinien dzwonić na swój koszt. 
Rozmowy telefoniczne są ograniczane i internet też jest ograniczany. 
 
Rafał Żelazek – radny 
Wyjaśnił, że koszty rozmów telefonicznych w szkołach są wyższe, ponieważ w szkole jest 
zakaz używania telefonów komórkowych przez uczniów i uczniowie czasami dzwonią  
z sekretariatu. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Podkreślił, że w strażach na telefony wydano 32 tysiące. 
 
Janina Ciska – skarbnik gminy  
Poinformowała, że tyle wydano w urzędzie, a nie w strażach. 
Średni koszt rozmów telefonicznych na miesiąc na jednego pracownika to kwota około 
100 złotych, poza tym płaci się też abonament telefoniczny. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że kadra kierownicza urzędu posiada służbowe telefony komórkowe, 
telefony komórkowe też mają pracownicy oczyszczalni ścieków i hydroforni.  
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Zapytał, czy ktoś ma jeszcze pytania dotyczące sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
za 2006 rok i wniosku w sprawie absolutorium. 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję. 
Odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zławieś 
Wielka. 
Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr VII)19)2007 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zławieś Wielka 
 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że jest to jego 25 absolutorium. 
Podziękował za jego udzielenie. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Złożył wójtowi gratulacje i wręczył kwiaty. 
O godzinie 1255 ogłosił przerwę w obradach. 
 
Pani Hanna Janik usprawiedliwiając się u przewodniczącego Rady opuściła obrady . 
 
O godzinie 1310 przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady VII sesji Rady Gminy 
Zławieś Wielka.  
 
 
Ad. 7 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał jakie projekty uchwał radni otrzymali i że były 
one omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 24 kwietnia. 
 
Wyjaśnił z czego wynika podjęcie uchwały w sprawie złożenia oświadczenia 
lustracyjnego. 
Odczytał projekt uchwały w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy i Sekretarza 
Gminy Zławieś Wielka o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego. 
 
Pytań nie było.  
 
Zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 
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Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 
Uchwałę Nr VII)20)2007  

w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy i Sekretarza Gminy Zławieś Wielka  
                  o obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego 
 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poprosił o komentarz do następnej uchwały. 
 
Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
Poinformowała jaka jest procedura nadania imienia szkole. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Odczytał projekt uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum w Złejwsi Wielkiej. 
 
Pytań nie było. 
 
Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr VII)21)2007 
w sprawie nadania imienia Gimnazjum w Złejwsi Wielkiej 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o komentarz do uchwały zmieniającej uchwałę Nr 
V)12)2007 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 22 lutego 2007 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2007 rok. 
 
Janina Ciska – skarbnik gminy 
Przypomniała, że uchwała ta była omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji. Od tego 
czasu nie wniesiono żadnej zmiany w tym projekcie uchwały. 
Przypomniała jakie zmiany zostają wniesione w budżecie gminy na 2007 rok. 
 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr 
V)12)2007 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 22 lutego 2007 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2007 rok. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr VII)22)2007 
Zmieniającą uchwałę Nr V)12)2007 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 22 lutego 
2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2007 rok 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o komentarz do projektu uchwały w sprawie 
utworzenia Zespołu Szkół w Górsku. 
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Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
Przypomniała, że uchwała ta była omawiana na komisjach i jaka jest procedura tworzenia 
zespołu szkół.   
Poinformowała, że Rada Pedagogiczna Szkoły Podstawowej w Górsku wyraziła 
negatywną opinię w sprawie utworzenia zespołu, a gimnazjum wstrzymała się od 
zaopiniowania. 
Opinie Rad Pedagogicznych nie są opiniami wiążącymi opinią wiążącą jest opinia 
Kuratora Oświaty. 
Odczytała wyciąg z protokółu z posiedzenia Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej  
w Górsku w sprawie  utworzenia zespołu.  
Przekazała, że obu dyrektorom kończy się 31 sierpnia kadencja i tak czy inaczej trzeba 
ogłosić konkurs na dyrektora. 
Stwierdziła, że proponowane poprawki  Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej  
w Górsku do statutu zespołu zostały uwzględnione oprócz jednej, będzie jeden zastępca 
dyrektora nie dwóch. 
Dodała, że radni nowy projekt statutu otrzymali przed sesją. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Stwierdził, że osobiście chciałby porozmawiać z nauczycielami bo były zatargi, a Rada 
może głosować w maju. 
Zapytał, kto sprawuje władzę w szkole dyrektor, czy wójt. Czy jak dyrektor chce podjąć 
decyzję to musi pytać się wójta w kwestii organizacyjnej. Np. w szkole miało być 
szkolenie komputerowe – dyrekcja decyduje inaczej, wójt decyduje inaczej. 
Kto rządzi w szkole, bo oni nam zarzucają, że nie mają nic do powiedzenia. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że w szkole zawsze rządził i rządzi dyrektor szkoły to nie znaczy, że 
wszystko mu wolno. Nie trapi go podany przykład, nic nikomu nie zabraniał, nawet 
robienia zabaw. Mógł tylko wyrazić swoje niezadowolenie. Kategorycznie zaprzeczył, że 
zabraniał organizowania szkoleń.  
Próba odsunięcia głosowania na inny termin nie jest zasadna, bo gmina posiada wszystkie 
niezbędne dokumenty do podjęcia tej uchwały. Mamy podstawową i zasadniczą opinię  
w tej sprawie, a mianowicie pozytywną opinię kuratora, a decyzja należy do Rady Gminy. 
Gdyby Kurator wydał negatywną opinię , Rada podjęłaby uchwałę o utworzeniu zespołu 
to i tak ta uchwała nie byłaby ważna. Utworzenie zespołu jest logiczne i ekonomiczne. 
Dwóch rządzących w jednym domu jest problemem. 
Decyzja należy do Rady Gminy. Poprosił o nie przesuwanie terminu głosowania nad tym 
projektem uchwały. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Przypomniał, że w pozostałych kompleksach zostały utworzone zespoły szkół. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Stwierdziła, że jej to obojętnie, czy będzie zespół, czy nie. 
Sumienie jednak jej nakazuje, żeby wstrzymać się od głosu, ponieważ jeżeli zostanie 
podjęta decyzja, że powstanie zespół to postąpimy wbrew woli Rad Pedagogicznych . 
Trzeba postawić sobie pytanie dlaczego podstawówka się nie zgadza, a gimnazjum się nie 
wypowiedziało.  
Poinformowała, że była w Radzie Rodziców kiedy powstawał zespół w Złejwsi Wielkiej, 
nie było też wtedy aprobaty i nauczycieli i rodziców. 
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Żeby nie było tak, że za rok za dwa wracamy do podstawówek i gimnazjów. 
Gimnazjum i taki system jaki jest teraz w oświacie nie zdał egzaminu, a skoro Rady 
szkoły podstawowej i gimnazjum są przeciwne albo nie wypowiadają się to musi być tam 
coś takiego, że nie chcą. 
 
Rafał Żelazek – radny 
Stwierdził, że są już dwa zespoły i musi być trzeci. Jak tworzony był zespół w Złejwsi 
Wielkiej to głosów „za” było prawie tyle samo co przeciwnych. Po czterech latach 
gdybyśmy zrobili głosowanie to 70-80% byłoby pozytywnych głosów. Dwóch 
gospodarzy w jednym obiekcie nie jest zdrową sytuacją. Obawy nauczycieli to głównie 
liczba godzin. Można dyskutować, ale nie odkładać w czasie. 
 
Mateusz Mięsikowski – radny 
Gimnazja to niewypał. Jeżeli rozmawia się z nauczycielami osobno każdy nauczyciel 
powie to samo. Dlaczego głosowali negatywnie tego nikt nie powie, ale każdy mówi, że to 
nie był strzał w dziesiątkę. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Na terenie gminy funkcjonują dwa zespoły szkół i powinien funkcjonować trzeci. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Nie wiemy, czy po utworzeniu zespołu szkół wzrósł poziom nauczania i wzrosła średnia 
ocen, czy jest lepiej dla ucznia. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Stwierdził, że tworzenie zespołu nie ma wpływu na poziom nauczania. 
 
Rafał Żelazek - radny 
Reforma gimnazjalna była błędem tak prawie wszyscy mówią. Obniżenie poziomu 
nauczania następuje z każdym rokiem, ale tak się dzieje w skali kraju. To czy będzie to 
podstawówka, czy gimnazjum tego nie podwyższy. 
Fakt jest taki, że z roku na rok pracuje się gorzej. Kiedyś były klasy dobre, a jakaś jedna 
gorsza, w tej chwili ta proporcja się odwraca. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Najbardziej obawia się, że statut, który tworzymy jest zasadny i powinnyśmy go przyjąć. 
Tylko, żeby nie stało się nieszczęście, które stało się w Złejwsi, żeby Pan wójt nie 
ingerował w sprawy wyborów dyrektorów . 
Z obserwacji mojej wynika, że w Złejwsi Wielkiej jest gorzej jak było i pod względem 
obiektu i nauczania. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że wójt jest organem powołującym dyrektora szkoły. 
 
Rafał Żelazek – radny 
Poinformował, że Gimnazjum w Złejwsi Wielkiej osiąga najlepsze wynika ze wszystkich 
testów klas trzecich od lat. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że nie odważyłby się na wydanie takiej oceny jaką wydał radny Podgórski. 
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W sprawy merytoryczne i w pedagogiczne nie ma prawa ingerować i nie ingeruje. 
Ocenę nauczania prowadzi kuratorium, które jest do tego uprawnione. Co pewien czas  
w danej szkole prowadzone jest mierzenie zewnętrzne jakości nauczania w szkole. 
Uczestniczy w omawianiu tego zagadnienia przez Kuratora w obecności Rady 
Pedagogicznej. Mierzenie jakości nauczania szkoły trwa bardzo długo.  
Może radnemu udostępnić do wglądu wyniki badania w szkole. 
Nie może złożyć deklaracji, że nie będzie uczestniczył, czy nie miał nic do powiedzenia  
w zakresie wyboru dyrektora szkoły. To ustawodawca przewidział, że wójt powołuje 
komisję konkursową. Z powołaniem komisji konkursowej związany jest cały tok 
postępowania. Jest mi nie wolno nie powołać komisji konkursowej i w niej nie 
uczestniczyć i nie dokonać wyboru dyrektora. Ostatnie zadnie ma Kurator Oświaty, bo to 
on zatwierdza dyrektora. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Stwierdził, że jak będzie potrzebna broń ostateczna Pan wójt zwoła Radę i Rada 
zadecyduje. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że Rada Gminy nie ma takich kompetencji.  
 
Krzysztof Rak – radny 
Stwierdził, że powołanie jednego dyrektora szkoły jest zasadne, bo jeden dyrektor lepiej 
kieruje szkołą. Argument, że zrobiliśmy dwa podobne zespoły nie powinien decydować. 
Przemawia aspekt organizacyjny i ekonomiczny. Gimnazja powstały w celu rozdzielenie 
dzieci młodszych od starszych, ale miały być w oddzielnych budynkach i słuszne byłoby 
ich oddzielenie. Nie wie ,czy to teraz jest pooddzielane. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Przypomniał, że jak były tworzone gimnazja to miały one być oddzielone łącznie  
z osobnymi wejściami. 
Ostatni kierunek o jakim się myśli to utworzyć szkoły dziewięcioklasowe. 
Ustanowienie jednego gospodarza obiektu jest słuszne, aspekt ekonomiczny jest, ale jest 
jeszcze większy komfort psychiczny obsługi szkoły. 
Nie może składać deklaracji nikomu kto będzie dyrektorem, dyrektorem będzie najlepszy. 
Nauczycielom złożył deklaracje, że nikt nie będzie zwolniony. Obecnym dyrektorom 
kończy się kadencja i musi być konkurs ogłoszony. 
Jest przekonany, że idzie w dobrym kierunku nie czyniąc nikomu krzywdy. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Zostałem źle zrozumiany, bo być może wójt zwoła Radę, żeby było dwóch dyrektorów, 
tak to czuje, że tak może być. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poinformował, że uchwała wprowadza zmianę w organizacji, a nie w edukacji. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że im więcej oddziałów w szkole tym dyrektor ma mniejsze pensum. 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Odczytał projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Górsku. 
Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 
 
 
Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 11 głosach „za” i 3 wstrzymujących się  

Uchwałę Nr VII)23)2007 
w sprawie  utworzenia Zespołu Szkół w Górsku 
 
 
Ad. 8 
 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Przedstawił informację dotyczącą pracy wójta między sesjami. 
Informacja w załączeniu do protokółu. 
 
Andrzej Pyzik – radny 
Zapytał jakiej szerokości będzie chodnik przy ulicy Markiewicza. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że jest w opracowaniu dokumentacja , chodnik będzie budowany od 
bloków w kierunku kościoła za drzewami. 
 
 
Ad. 9 
 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Poinformowała, że była na zebraniu rady sołeckiej w Pędzewie. W roku przyszłym OSP 
Pędzewo będzie obchodziło 80-lecie istnienia. Mieszkańcy chcą się włączyć swoją pracą 
w odremontowanie  świetlicy OSP, ale chcieliby wsparcia finansowego i materiałowego  
z ramienia urzędu. Chcą zrobić instalację elektryczną proszą o materiał. Proszą o 
oświetlenie przystanku koło pana Krystosiaka, dwie wiaty przystankowe w kierunku PGR 
i p. Szulcowej oraz ogrodzenie świetlicy. 
 
Tadeusz Smarz wójt gminy 
Stwierdził, że byłby za likwidacją ogrodzenia świetlicy w Pędzewie. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Stwierdziła, że mieszkańcy zaangażują się w to swoją pracą proszą tylko o materiał. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Poprosił o podlewanie trawy na boisku w Górsku i zainstalowanie ławek. 
 
Zbysław Krawulski – radny 
Poprosił o wybudowanie placu zabaw w Czarnowie. 
 
Rafał Żelazek – radny 
Zapytał, czy będzie przedłużony chodnik od przystanku w Złejwsi Małej do GOK-u. 
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Uważa, że w Złejwsi Małej na drodze wojewódzkiej należałoby postawić znak 
ograniczenia prędkości lub znak, że jest teren zabudowany. 
Podziękował za ułożenie dywanika asfaltowego na ulicy Sosnowej w Złejwsi Małej i za 
przestawienie kierunku oświetlenia koło pana Drozdowskiego. 
 
Albin Angowski – sołtys sołectwa Stary Toruń 
Poinformował, że droga łącząca ulicę Szeroką w Starym Toruniu z drogą toruńską była 
drogą podrzędną, ale w Przysieku funkcjonuje Polomarket i apteka i jest ona 
wykorzystywana do dojazdu w związku z tym prosi o jej naprawę. 
Zapytał, co się dzieje z oczyszczalnią ścieków w Przysieku. 
Poprosił o zainstalowanie lodówki w kaplicy cmentarnej w Górsku. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Stwierdził, że każdy przytoczony wniosek jest zasadny, ale możliwości finansowe gminy 
są ograniczone. 
Nie określi kiedy będzie ogrodzone boisko w Górsku i zamontowane ławki, jest to 
zaplanowane. Chodnik też jest w planie. Muldy też są zasadne. Place zabaw też są 
zaplanowane, będzie budowany w pierwszej kolejności w Toporzysku, czeka na to 
Czarnowo i Gutowo. Wykonywane będą systemem gospodarczym, bo kupno gotowego 
jest zbyt drogie. 
O ograniczenie prędkości w Złejwsi Małej wystąpi. 
Droga, o której mówił pan Angowski też powinna być naprawiona, ale nie wie czym 
kierować się w kolejności naprawiania dróg. 
Nie widzi możliwości finansowych zakupu lodówki do kaplicy w Górsku. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Uważa, że Pan, który zbiera opłatę za wodę powinien sprawdzać, czy ludzie mają 
pojemniki na śmieci. 
 
Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 
Poprosił o złożenie oświadczeń majątkowych. 
Mieszkaniec Czarnowa zawiadomił przewodniczącego Rady Gminy, że żąda, żeby gmina 
wykupiła od niego działkę. Uzasadnia to tym, że wygasł plan zagospodarowania 
przestrzennego i z działki budowlanej zrobiła się działka rolna. 
 
Krystyna Rębacz – radna 
Stwierdziła, że w miejscach  przy drogach leżą worki ze śmieciami i należałoby to 
sprzątnąć tym bardziej, że niektóre są już porozrywane. 
 
Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że śmieci te były zbierane w imieniu Zarządu Dróg przez pana Małka. 
 
Małgorzata Kutnik – radna 
Poinformowała, że w Gutowie na łące jest też duże wysypisko śmieci. Śmieci te 
przywożone są z Torunia. 
 
Zenon Podgórski – radny 
Poinformował, że za starym pałacem też trzeba zlikwidować dzikie wysypisko śmieci. 
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 
Poinformował, że po udzieleniu absolutorium źle się wyraził, nic złego nie miał na myśli. 
Serdecznie dziękowałem i dziękuję. 
Przyjmuję to też za akt dobrej woli i to co jest możliwe będziemy realizowali. 
Zaproponował Radzie, żeby około 30 maja zorganizować przejazd autobusem po terenie  
w celu zapoznania się z realizacją zadań w terenie. 
 
 
 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady VII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 
 
 
                                                                                           Przewodniczący Rady Gminy 
 
 
                                                                                                  Zbigniew Drewnowski 
 
 
Protokółowała : 
Mirosława Mycak 
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